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Zápis ze 4. zasedání Osadního výboru Vrchoviny 

konaného dne 14.9.2023 v 18:00 hodin 

v hasičské zbrojnici ve Vrchovinách 

PŘÍTOMNI: Lada Dubská, Milan Horáček, Vlastislav Horáček, Ludmila Horáková, Miroslav 

Jarolímek, Mgr. Hana Rydlová, Ing. Kateřina Schneiderová, Bc. Patricie Vadroňová   (8) 

HOSTÉ: 

OMLUVENI: Mgr. Radek Schneider          (1) 

 

PROGRAM 

1. Informace k personálním změnám na úřadě 

2. Informace z RM 

3. Nádrž u hasičské zbrojnice 

4. Opěrná zídka u hasičské zbrojnice 

5. Rekonstrukce mostku 

6. Koryto Rozkošského potoka 

7. Prodej stromů k očesání 

8. Rekonstrukce VO ve Vrchovinách 

9. Kontejnerové stání „pod tratí“ 

10. Zahrada u Mateřské školky Vrchoviny 

11. Žádost o pronájem části pozemku p.p.č 4/2 v k.ú. Vrchoviny 

12. Krádež cedulek 

13. Zaclonění autobusové zastávky na Náchod 

14. Požadavky na TS 

15. Stanovení investičních priorit na rok 2024 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 

Předsedkyně zahájila 4. jednání Osadního výboru Vrchoviny, z jednání byl omluven Mgr. Radek 

Schneider. 

  

1. Informace k personálním změnám na úřadě 

Členům byly sděleny informace o personálních změnách na úřadě. Jedná se o nového tajemníka 

úřadu, kterým je od 1. 9. 2023 Mgr. Pavel Bachura. A další odchody zaměstnanců, např.  Mgr. A.B. 

z územního plánování, Ing. R.Š. z památkové péče, J.Č. z pokladny a L.K. ze školství. Je zde i řada 

dalších změn na jiných odděleních (oddělení dopravy, odbor sociálních věcí). 

 

2. Informace z RM 

Z proběhlých RM byly sděleny informace k místu pro přecházení a k hasičské nádrži, která je 

podrobněji projednána v následujícím samostatném bodě.  
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3. Nádrž u hasičské zbrojnice 

Dne 19. 7. 2023 proběhla schůzka u nádrže, na které byl přítomen vedoucí ORM Ing. Korda, zástupci 

SDH Vrchoviny T. Škalda, P. Dubský a J. Škalda a za OV Ing. Schneiderová. Vedoucímu ORM byly 

sděleny potřebné informace z historie a současného stavu nádrže a byl shlédnut aktuální stav 

nádrže na místě. Následně byl vedoucím ORM navržen možný postup, se kterým zúčastnění 

souhlasili. Rekonstrukce by se rozdělila do několika etap. V 1. etapě by došlo k výměně krytí studny 

blíže k nádrži, s tím, že by pumpa nebyla zachována, a dále by se zkontrolovalo, vyměnilo, nátokové 

potrubí. Druhá etapa by zahrnovala výměnu odtokového šoupěte. Poté by se provedla zkouška 

vodotěsnosti nádrže, je zde předpoklad, že nádrž nevyhoví. V další závěrečné fázi by se 

projektovala rekonstrukce celé nádrže. Na nádrž je vydán demoliční výměr, byť je nádrž vedena 

v požárním řádu obce jako jeden ze zdrojů vody pro hašení. V současné době není možné udržet 

nádrž naplněnou na maximální hladinu. Druhá a následné etapy by byly řešeny, až po zvážení 

vydatnosti studny. Na základě výše uvedeného by rád OV požádal o zahájení prací dle navrženého 

postupu ORM a zařazení položky na rekonstrukci nádrže do rozpočtu na rok 2024.  

 Usnesení: 

OV Vrchoviny žádá o zahájení prací a zařazení položky do rozpočtu na rok 2024 na rekonstrukci 

vodní nádrže u hasičské zbrojnice, a to především řešení havarijního stavu zakrytí studny  

a prověření nátoku nádrže.  

PRO: 8 PROTI: 0 

 

4. Opěrná zídka u hasičské zbrojnice 

Během schůzky u hasičské zbrojnice k otázce vodní nádrže dne 19.7.2023 byla řešena i vyklánějící 

se zídka pod pochozí plochou mezi zbrojnicí a dřevníky. Plocha je odvodněna a budovy jsou 

odizolovány. Zídka je v havarijním stavu, vyklání se do vozovky a hrozí její pád. Na základě těchto 

skutečností OV žádá o řešení této situace. Fotografie současného stavu jsou přílohou tohoto zápisu 

jako Příloha č. 1. 

 Usnesení: 

OV Vrchoviny žádá o řešení havarijního stavu zídky pod pochozí plochou mezi zbrojnicí a dřevníky 

a žádá o zařazení položky do rozpočtu na rok 2024.  

PRO: 8 PROTI: 0 

 

5. Rekonstrukce mostku 

Členům byly sděleny informace k aktuálnímu stavu rekonstrukce kamenného mostku a byly 

shlédnuty fotografie z kontrolních dnů. Členové berou na vědomí přednesené informace. 

 

6. Koryto Rozkošského potoka 

Bod vyvolaný srpnovým přívalovým deštěm, který způsobil rozvodnění Rozkošského potoka a místy 

jeho vylití z břehů. Informace ze schůzky, při které za účasti TS bylo prohlédnuto koryto od divadla 

až po JZD, podala L.H. Po zjištěném stavu bylo s TS domluveno, o jaké části je schopno se postarat 

a na jaké už nemá kapacitu. TS by měly vše zajišťovat pouze se souhlasem správce toku (Povodí 

Labe). Nejhorší stav je u horního mostku (nad č.p. 7) a přibližně 30 m dolů, voda odhalila valy  

a kamenné stěny, které místy vypadávají. Před č.p. 83 koryto po velké vodě vyčištěno, nejspíše 

Povodím Labe. Od č.p. 109 je nutná výpomoc, koryto je zde zarostlé. Dále kolem JZD by bylo vhodné 
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se správcem toku a s dotčenými vlastníky řešit mostky, které jsou tvořené betonovými skružemi, 

které se zanášejí. Ohledně tohoto bodu, je plánována další schůzka s TS a Povodím Labe. OV bere 

na vědomí přednesené informace a žádají o účast členky OV Vrchoviny (L.H.) na schůzkách 

s Povodím Labe a TS. 

 

7. Prodej stromů k očesání 

OV Vrchoviny informuje o tradiční akci „Prodej stromů“, kterou zajišťuje SDH Vrchoviny. V letošním 

roce budou nabízeny k očesání pouze ořešáky, další stromy jsou bez úrody. S touto akcí souvisí 

žádost o ponechání finančních prostředků z prodeje místnímu spolku SDH Vrchoviny. Částka  

z letošního prodeje se bude při maximálním zájmu pohybovat do 1500 Kč.   

Usnesení: 

OV Vrchoviny žádá o ponechání finančních prostředků z akce „Prodej stromů“ místnímu sboru 

dobrovolných hasičů Vrchoviny. 

PRO:  8  PROTI: 0 

 

8. Rekonstrukce VO ve Vrchovinách 

Předsedkyně informovala o připravovaném projektu, jehož cílem je snížit spotřebu energie díky 

výměně VO na území celých Vrchovin. Projekt je ve fázi přípravy, probíhají projekční práce, 

následně by mělo dojít k podání žádosti o dotaci. Plánována je výměna všech hlavic VO, doplnění 

některých světelných bodů (jednosměrka od kruhového objezdu k čp. 11, cesta ke školce a dál  

ke hřišti) a rekonstrukci rozvaděčů. Největším zásahem bude demolice budovy na křižovatce u č.p. 

84, ve které je umístěn stávající rozvaděč. Nově bude řešeno umístěním rozvaděče na sloup ČEZu 

nebo výstavbou menšího elektroměrového sloupku. Členové berou na vědomí přednesené 

informace.  

 

9. Kontejnerové stání „pod tratí“ 

Jeden ze stále připomínaných bodů, který se objevuje již delší dobu na seznamu investičních priorit 

Vrchovin. Se zpevněním ploch je navrhováno i přemístění stanoviště směrem pod železniční trať, 

k viaduktu. Docílilo by se čistějšího veřejného prostoru, který by nebyl ve středu tohoto území 

narušován sběrnými nádobami. Vyžadovalo by to zpevnění ploch pod nádobami, vytvoření závětří. 

Je zde nutné zhodnotit průjezd techniky svozové firmy a obyvatel sousedních domů (č.p. 93). Vše 

je žádáno i s ohledem na ÚSVP Vrchoviny, která toto umístění nádob navrhuje.  

Usnesení: 

OV Vrchoviny žádají o řešení kontejnerového stanoviště pod viaduktem směrem na letiště, pod tratí, 

v souladu s Územní studií veřejných prostranství Vrchoviny (umístění pod tratí) a zařazení položky 

do rozpočtu na rok 2024. 

PRO: 8 PROTI: 0 

 

10. Zahrada u Mateřské školky Vrchoviny 

Předsedkyně informovala o stavu zahrady u Mateřské školy ve Vrchovinách. Její stav je velmi tristní. 

Zůstává zde hodně letitých herních prvků, při nichž jsou mnohé v havarijním stavu. Prozatím je 

řešeno opravou a tvorbou prvků díky panu údržbáři, ale tento stav není dlouhodobě udržitelný.  
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Na renovaci zahrady je zpracován projekt, jsou zde i dotančí možnosti (KHK, MAS Pohoda venkova). 

Vzhledem ke stavu zahrady v porovnání s jinými MŠ, by OV Vrchoviny rád požádal o řešení této 

situace a realizaci tohoto projektu.   

 

11. Žádost o pronájem části pozemku p.p.č 4/2 v k.ú. Vrchoviny 

Osadnímu výboru byla předložena pro vyjádření žádost paní Ing. I.N. o pronájem části pozemku 

p.p.č 4/2 o výměře 30m2. Odůvodnění žádosti je dočasné umístění dřeva z těžby, pronájem v délce 

půl roku. Jedná se o přechodný stav, než bude umístěno na sousedním soukromém pozemku. 

Předsedkyně Ing. K.S. odstoupila z hlasování. 

Usnesení: 

OV Vrchoviny souhlasí s pronájmem části pozemku p.p.č. 4/2 v k.ú Vrchoviny o výměře 30m2  

na základě podané žádosti paní Ing. I.N.  

PRO: 6 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 VYLOUČEN: 1 

 

12. Krádež cedulek 

Předsedkyně informovala o záležitostech kolem odcizení cedulek. Věc byla oznámena i na PČR, 

s výsledkem, který byl očekáván (přestupek odložen). Cedulky se vyhotovovat stejné, jako jsou 

zbývající, nebudou. Již nelze dosáhnout na cenu, za kterou byly v loňském roce pořízeny. Bude 

řešeno prozatímně tvorbou jednoduchých zafóliovaných cedulek.   

 

13. Zaclonění autobusové zastávky na Náchod 

Podány informace, že přes vzrostlé stromy při příjezdu na autobusovou zastávku (do Náchoda)  

od města do Vrchovin, nejsou vidět cestující, kteří využívají prosklený přístřešek a stává se, že jim 

není zastaveno. Pozemek se vzrostlými stromy není v majetku města, tak aby se dalo řešit přes TS. 

Fotografie místa jsou doloženy v Příloze č.2 tohoto zápisu. 

Usnesení: 

OV Vrchoviny žádají o řešení údržby vzrostlých stromů a keřů na soukromém pozemku, který 

předchází umístění prosklené autobusové zastávky ve směru na Náchod, a ztěžuje tak přehlednost 

na daném místě.  

PRO: 8 PROTI: 0 

  

14. Požadavky na TS 

OV Vrchoviny žádá o řešení těchto nedostatků: 

- Pokácení suchého stromu vedle zděné autobusové zastávky (směr Nové Město nad Metují)  

V době zápisu bylo již s TS řešeno. 

 

 



 

5 
 

15. Stanovení investičních priorit na rok 2024 

Členové sestavili seznam investičních priorit na rok 2024, jenž je součástí tohoto zápisu jako 

samostatná příloha č. 3.  

 

 

 

 

 

POUŽITÉ ZKRATKY 

OV - osadní výbor, SDH – Sbor dobrovolných hasičů, RM – Rada města, ORM – Oddělení rozvoje 

města, TS – Technické služby, KHK – Královéhradecký kraj, MAS – Místní akční skupina, ÚSVP – 

Územní studie veřejného prostranství, PČR – Policie České republiky, MŠ – Mateřská škola 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZAPSALA 

Ing. Kateřina Schneiderová                                                               Ve Vrchovinách, dne 18.9.2023 


